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Schriftelijke vragen
ex artikel 40 van het Reglement van Orde gemeenteraad Twenterand, gericht aan het college of de 
burgemeester.

Fractie: PVV Twenterand

Onderwerp: art. 40 vragen inzake SDE+ subsidie 2020 

Datum: 8 januari 2020

Beantwoording: schriftelijk

Inleiding: 
Naar aanleiding van de discussie over het op slot zitten van het netwerk in o.a. onze gemeente, 
waardoor ondernemers hun duurzame plannen niet kunnen uitvoeren heeft de wethouder toegezegd 
zich in te gaan zetten voor het in gebruik stellen van zogenaamde ‘vluchtstroken’ op het huidige 
netwerk. Hierdoor kunnen aanvragen van ondernemers wellicht toch uitgevoerd worden. 

Vanaf 17 maart 2020 wordt de Stimulering Duurzame Energieproductie (SDE+) weer opengezet. Er is 
een landelijk budget beschikbaar van 2 miljard.

Hoewel de wethouder gezegd heeft dat de huidige (toegekende) subsidies ook in 2020 van kracht 
blijven, betekent dit nog niet dat ondernemers hun plannen in 2020 kunnen verwezenlijken.

De Partij voor de Vrijheid heeft dan ook de volgende vragen. Ook gelet op het lopende traject 
Regionale Energie Strategie Twente (RES Twente).

1. Kunnen de ondernemers die reeds subsidie toegezegd gekregen hebben hun plannen in 2020 
verwezenlijken? Zo ja, wanneer verwacht u dat deze ondernemers een start kunnen maken met de 
realisatie van hun plannen? Zo nee, waarom niet? Zo nee, in welk jaar dan wel? 

Antwoord: 
In 2019 is Twenterand een lobby gestart richting landelijke politiek. De ervaringen van ondernemers 
uit Twenterand zijn gebruikt in de discussie in de Tweede Kamer over de netcapaciteitsproblemen. De 
toekenning van de SDE+ subsidies die dreigt te verlopen, wordt met een jaar verlengd. Ook zegde de 
minister toe te kijken naar een verlenging van 1 tot 3 jaar onder condities. Minister Wiebes heeft alle 
partijen – en met name netbeheerders- een oproep gedaan om creatief mee te denken en samen 
lokaal naar oplossingen te zoeken. De ontheffingsmogelijkheid voor 1 jaar extra realisatie voor SDE+-
projecten en de concept AMvB N-11, die beoogt op korte termijn meer ruimte op het 
elektricteitsnetwerk te bieden door gebruik van de zogenoemde ‘spitsstrook’, verhogen de kans op 
realisatie van projecten. 

Helaas kan de gemeente niet elk van onze ondernemers die een SDE+-beschikking hebben, 
garanderen dat er direct een aansluiting voor hun project gerealiseerd kan worden. Onze inzet is erop 
gericht dat gebruik gemaakt kan worden van de ‘spitsstrook’ of van andere oplossingen. Samen met 
onze ondernemers,  Enexis en de provincie zoeken wij mogelijkheden; zo ondersteunen wij 

1 EZK werkt aan een voorstel om bij algemene maatregel van bestuur (AMvB) vrijstelling te geven van 
de eis dat het landelijke hoogspanningsnet redundant moet worden uitgevoerd. De internetconsultatie 
voor deze concept AMvB staat voor belangstellenden open tot en met 17 januari 2020.
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ondernemers actief bij het (al dan niet collectief) aanvragen van verlenging van hun SDE+ subsidie bij 
RVO en bekijken samen de mogelijkheid van een Smart Grid oplossing.

2. Heeft het voor ondernemers uit Twenterand überhaupt zin om vanaf 17 maart 2020 plannen voor 
zonnepanelen in te dienen om zodoende aanspraak te kunnen maken op de SDE+ subsidies? Want 
als het netwerk vol zit heeft het geen zin om aanvragen in te dienen. Bent u het met ons eens? Zo 
niet, waarom niet? Kunt u de ondernemers in onze gemeente duidelijkheid verschaffen? Zo nee, 
waarom niet?

Antwoord: 
Al vanaf de SDE+-najaarsronde 2019 wordt door RVO een positieve transportindicatie bij SDE+-
aanvragen gevraagd. De netbeheerder (in ons geval Enexis) geeft alleen een positieve 
transportindicatie als er voldoende netcapaciteit beschikbaar is voor teruglevering. Maar wanneer 
ondernemers die hun bedrijf willen verduurzamen, ondanks de netproblemen wél aanvragen blijven 
indienen, blijft er druk op zowel Enexis als RVO om te zoeken naar mogelijke oplossingen voor de 
problemen met de transportcapaciteit. 

3. Wat voor advies kunt u onze ondernemers geven voor wat betreft het indienen van plannen om 
duurzame energie op te wekken? Graag zo volledig mogelijk omdat wij duidelijk willen hebben wat wel 
kan in 2020 en wat niet. Gelieve alle vormen van hernieuwbare energie in uw antwoord te betrekken.

Antwoord: 
Er zijn voor de SDE+-subsidie verschillende categorieën: biomassa, geothermie, water, wind (land, 
meer en waterkering) en zon. De gevraagde positieve transportindicatie geldt voor de productie van 
hernieuwbare elektriciteit (waarbij teruglevering aan het net is voorzien).2  Wij adviseren ondernemers 
met duurzame plannen altijd zo vroeg mogelijk contact op te nemen met Enexis én met de gemeente. 

2 Aanvragen die betrekking hebben op productie-installaties voor de productie van hernieuwbare 
elektriciteit uit zonne-energie, waterkracht of windenergie, of een productie-installatie waarbij sprake is 
van gecombineerde opwekking van hernieuwbare elektriciteit en hernieuwbare warmte uit 
biomassavergisting.


